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Univerzita by mohla dostat část uvolněných prostor
Klementina

Praha 15. května (ČTK), autor: Markéta Horešovská rot
Karlova univerzita by ráda využívala některé prostory Klementina - pokud se z nich odstěhují novodobé fondy Národní
knihovny (NK) do nové budovy. Univerzita má také zájem na prostorech právě v zamýšlené nové budově knihovny. Této
příští spolupráce se týká smlouva o spolupráci obou institucí, kterou dnes podepsali ředitel NK Vlastimil Ježek a rektor
Univerzity Karlovy Václav Hampl.     
Smlouva se zmiňuje také o spolupráci při digitalizaci historických i novodobých fondů, zájmu o společné vydání kritických
edic rukopisů, koordinaci nákupu zahraničních dokumentů nebo spolupráci na připravovaném projektu Muzea české
vzdělanosti v Čechách.     
Ředitel NK připomněl, že knihovna s univerzitou již na několika významných projektech spolupracovala. "Podařilo se
nám kupříkladu zpřístupnit fondy knihovny, kterou historik Josef Pekař odkázal Filozofické fakultě," uvedl. "Rozhodně
chceme Klementinum více otevřít pro aktivity studentů i akademických pracovníků, ale bez výstavby nové knihovny pro
ně v historickém areálu Klementina jen těžko najdeme potřebné místo," uvedl ke smlouvě.     
Pro to, aby Klementinum přešlo po případné výstavbě nové budovy NK do správy univerzity, se vyslovila před několika
měsíci petice organizovaná převážně studenty. Poté, co se novodobé knihovní fondy z Klementina odstěhují, uvolní se
v Klementinu mnohé prostory. Ty by se pak mohly podle autorů petice stát předmětem zájmu obchodníků.     
Vedení knihovny opakovaně tyto názory odmítá a říká, že do uvolněných prostor se nastěhují kulturní instituce - již nyní v
Klementinu sídlí Svaz knihkupců a nakladatelů, PEN klub, NK jedná i s Knihovnou Václava Havla a Obcí spisovatelů.    
Studenti se obávají možné budoucí komercionalizace klementinského komplexu, jež je národní kulturní památkou. Varují
před tím, aby Klementinum nepřestalo být místem setkávání lidí z akademické obce a nestalo se skanzenem. Domnívají
se, že veškerý provoz se přesune do nové budovy.     
V podobném duchu vystoupilo v polovině ledna i několik vědců, umělců, vysokoškolských pedagogů a historiků umění.
Také podle nich by měl univerzitní život zůstat v centru a mělo by se prověřit třeba to, zda by knihovně nestačila historická
budova Klementina.     
NK však chce novou budou hlavně z prostorových důvodů; zvažovala i jiné varianty a výstavba nového objektu se prý
ukázala jako optimální.   


